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درحال حاضر کشــور بــا کمبود197هزار 
معلم روبه روست و هنوز مجلس تصمیمى 
براى پرونده هایى که در این رابطه پیش رو 
دارد نگرفته اســت. پرونده تعیین تکلیف 
اســتخدام نیروهاى چهارگــروه معلمان 
خرید خدمات آموزشــى، حق التدریس، 
پیش دبستانى و آموزش دهندگان نهضت 
سوادآموزى از سال 88 در مجلس شوراى 
اســلامى باز شــده و تا کنــون 11مرتبه 
مشمول اصلاحیه و الحاقیه شده تا جایى 
که جمعیت مشمولان 60 هزار نفرى این 
قانون به 200 هزار نفر رســیده و اخیراً نیز 
بحثى پیرامون تعیین تکلیف ورودى هاى 
بعد از سال 91 مطرح شده است. حجت اله 
بنیادى، پژوهشگر در این باره اظهار کرد: 
ســه طرح اخیر مجلس در مورد اصلاح و 
الحاق به «قانون تعیین تکلیف استخدامى 
معلمین حــق التدریس و آموزشــیاران 
نهضت سوادآموزى» در صدد است معلمان 
طرح خرید خدمات آموزشــى سال هاى 
تحصیلى 94- 1393 الــى 99-1398 را 
بدون شــرکت در آزمون و بــدون فرایند 
مصاحبه به استخدام درآورد. وى افزود: در 
طرح دیگرى حذف آزمون براى آموزشیاران 
نهضت که موفق به قبولى در آزمون قبلى 
نشده اند، مطرح اســت. وى با بیان اینکه 
رویکــرد مجلس در زمینه منابع انســانى 
آموزش وپــرورش، علاوه بر آنکه نشــانگر 
ضعف در قانون گــذارى جامــع، دقیق و 
آینده نگرانه است، یک بدعت بسیار بد را در 
کشور بر جاى نهاده که هر کسى به هر شکل 
به عنوان معلم در مدرسه به کار گرفته شود 
عاقبت با مصوبه مجلس استخدام خواهد 

شد، اظهار کرد: به عبارتى، مجلس در طى 
این 100سال مشغول تعیین تکلیف افرادى 
بود که طى چند سال قبل به شکل موقت و 
با پرداخت هاى اندك و ناعادلانه در مدارس 
به کار گرفته شده اند و آموزش وپرورش نیز 
به دلیل کمبود نیرو همچنان مشغول جذب 
افراد به همان رویه اســت. وى اضافه کرد: 
اکتفا کردن به اینکه تنهــا راه ورود نیرو به 
آموزش و پرورش دانشگاه هاى فرهنگیان 
و شهید رجایى است، تکرار یک شعار است؛ 
زیرا اگر باور به اجراى آن بود باید طى این 
چندسال ظرفیت دانشــگاه فرهنگیان با 
میزان نیاز به معلم متناسب مى شد. بنیادى 

ادامه داد: نه اینکه از یک سو این شعار داده 
شــود و از ســویى مجلس درقبال کمبود 
بیش از 197 هزار معلم در سال تحصیلى 
جارى و شیوه تأمین آن بى اقدامى و سکوت 
اختیار کند. این پژوهشگر و استاد دانشگاه 
فرهنگیان با اشــاره به اینکه دلیل ارائه سه 
طرح جدید و برگشت  بیش از 10 باره این 
قانون بــه مجلس جهت اصــلاح و الحاق، 
اتخاذ «رویکرد خوشــه چینى» در مجلس 
در مواجهه با مسائل استخدامى آموزش و 
پرورش است گفت: ارائه طرح هاى متعدد 
براى الزام آموزش وپرورش به اســتخدام 
نیرو در حالى در مجلس مطرح مى شود که 

از سال 1388 تا کنون یک لایحه منسجم 
از سوى دولت براى ســاماندهى استخدام 

معلمان ارائه نشده است.
اســتفاده از روش هاى موقت 

توسط دولت
بنیادى ادامه داد: دولت به جاى اهتمام براى 
تصویب قانونى جامع براى جذب و استخدام 
در آموزش وپرورش به استفاده از روش هاى 
موقت اقدام کــرده و مجلس نیز در موضع 
انفعال به تصویب قانون براى رفع مشکلات 
افرادى که به شــکل ناصحیــح و موقت و 
در شــرایط اضطرار وارد آموزش وپرورش 
شــده اند متمرکز شده اســت. وى با بیان 

اینکه عملکرد ناعادلانــه دولت در افزایش 
50درصــدى امتیازات فصــل دهم قانون 
مدیریت و محرومیت بیش از دو ســاله (از 
1396 تا 1399) معلمان از این افزایش ها در 
مقایسه با بسیارى از کارکنان دولت وخنثى 
شــدن تأثیر رتبه  بندى مصداق دیگرى از 
ضعف نظارت و موضــع انفعالى مجلس در 
این زمینه است،گفت: اســتمرار و توسعه 
مطالبات استخدامى معلمان تعیین تکلیف 
نشده، نشــان مى دهد که این قانون با این 
همه اصلاح و الحاق نه تنها افراد مورد نظر 
قبل از ســال 1388 را به درســتى تعیین 
تکلیف نکرده بلکه در هر بار اصلاح و الحاق، 
دایره شــمول آن افزایش یافته است. این 
پژوهشگر و استاد دانشگاه فرهنگیان افزود: 
با معتبر بودن قانون خرید خدمات آموزشى 
و استمرار این رویکرد در مجلس، پیش  بینى 
مى شود الحاقیه دیگرى نیز براى مطالبات 
اســتخدامى افرادى که در سال تحصیلى 
400-1399 مشغول به کار هستند یا بعد 
از آن خواهند شــد، ارائه خواهد شد. وى با 
اشاره به اینکه ناگفته پیداست که کمبود 
197هزار معلم از طریــق خرید خدمات و 
برون سپارى و... تأمین شــده و در صورت 
استمرار رویکرد کنونى، مجلس در آینده 
نزدیک باید بــراى تعیین تکلیف نیروهاى 
خرید خدمات به کار گرفته در سال جارى 
نیز مصوبه بگذارد گفت: بــراى برون رفت 
از وضعیت آشــفته تأمین منابع انســانى، 
ضرورت دارد مجلس نسبت به اتخاذ رویکرد 
آینده نگرانــه و جامع بــراى تأمین منابع 
انسانى آموزش وپرورش اقدام و با تصویب 
چارچوب هاى جامع، دقیق و شفاف منابع 
لازم براى تأمین منابع انســانى آموزش و 

پرورش در سال هاى بعد را فراهم کند.

در اجلاس سراسرى معاونان آموزشى و 
تحصیلات تکمیلى دانشگاه هاتاکید شد:

ساماندهى آموزش عالى کشور 
و ارتقاى بهره ورى دانشگاه ها

نسل فردا/ گروه ایران
news@ naslefarda.net 

در اجــلاس سراســرى معاونــان آموزشــى و 
تحصیلات تکمیلى دانشــگاه هاى کشور که به 
صورت مجازى و به میزبانى دانشــگاه صنعتى 
اصفهان برگزار شــد، وزیر علوم، بر ســاماندهى 
آموزشى عالى کشور و ارتقاى بهره ورى دانشگاه ها 
تأکید کرد. در این نشست وزیر علوم، تحقیقات و 
فناورى با بیان اینکه طرح ســاماندهى آموزشى 
عالى در نقشه جامع علمى کشــور مورد تأکید 
قرار گرفته و مصوب شوراى عالى انقلاب فرهنگى 
اســت،گفت: اجرایى شــدن این طرح منوط به 
همکارى نزدیک و هماهنگ کلیه دانشــگاه ها 
مراکزآموزش عالى کشور اســت. دکتر منصور 
غلامى افزود: انتظار مى رود دانشگاه ها از اجراى 
این طرح پشتیبانى و در راه تحقق آن همکارى 
لازم را داشته باشــند؛ چراکه اجراى آن به نفع 
نظام آموزش عالى کشور است. وى با بیان بخشى 
از طرح ساماندهى آموزشى عالى کشور تصریح 
کرد: در مرحله اول، موضوع تشکیل شبکه علمى 
بین دانشــگاه ها و مراکز آموزش عالى در سطح 
اســتانى، منطقه اى و ملى را مدنظر قرار دادیم 
که مراکز آموزش عالى به شکل معقول و منطقى 
به هم ارتباط پیدا کننــد. غلامى، هم افزایى بین 
دانشــگاه هاى بزرگ وکوچک در ایــن طرح را 
قابل اهمیت دانست و تأکید کرد: با اجراى طرح 
ســاماندهى آموزشى عالى کشــور، دانشگاه ها 
مى تواننــد از توانمندى هاى یکدیگر اســتفاده 
کنند و اختیارات خاصى را در سطح شبکه علمى 
به اشــتراك قرار دهند که این امر در مجموع به 
نفع توسعه آموزش عالى و رشــد دانشگاه هاى 
کوچک تــر خواهد بود. وزیر علــوم، تحقیقات و 
فناورى با بیان اینکه صرف بودجه ملى و عمومى 
براى تربیت نیروى انسانى ماهر در دانشگاه ها باید 
با بهره ورى بیشترى همراه باشد، اضافه کرد: بیش 
از هفت سال است که توسعه اى در تعداد مؤسسات 
و مراکز آموزشى اتفاق نیفتده و در سطح رشته ها 
و گرایش ها نیز تلاش هاى محدودى شکل گرفته 
است. وى ادامه داد: در بحث شبکه علمى حاصل 
از اتصال مراکز آموزش عالى باید به دنبال ارتقاى 
کیفیت آموزشى و استفاده مناسب از ظرفیت ها 
و امکانات براى توسعه کمى نظام آموزش عالى 
باشــیم. غلامى، بازنگرى سیاست دانشگاه ها در 
طرح هاى راهبردى را با نگاه به وضعیت موجود 
کشــور در برخورد با بیمارى کرونا، مهم دانست 
و افزود: مأموریت گرایى در حوزه ســاماندهى و 
توسعه آموزشى مراکز آموزش عالى کشور، به طور 
جدى ایجاب مى کند که همه دانشگاه ها طرح هاى 
راهبردى خود را مورد بازنگــرى قرار دهند و در 
اصلاحــات و برنامه هــاى تکمیلــى که صورت 
مى گیرد فضاى جدید آموزشــى و هدف گذارى 
دوباره اى را مورد توجه قرار دهنــد. وزیر علوم، 
تحقیقات و فنــاورى با بیان اینکــه تلاش هاى 
محققان کشــور ما همراه با تحولات علمى دنیا 
روند خوب و مناسبى داشته است، تصریح کرد: 
مشکلات و مسائل داخلى نباید مانعى براى عقب 
ماندن از قافله علمى دنیا باشد، بلکه لازم است در 
برنامه ریزى هاى آموزش عالى به توسعه و تحول 
علوم مختلف دنیا، رشته هاى جدید و بین رشته اى 

و علوم پایه توجه بیشترى داشته باشیم.
 بالاتریــن ســرمایه گذارى هاى 
دانشگاه صنعتى براى جلوگیرى از 

یک روز عقب افتادن آموزش آنلاین
در ابتداى این نشســت رئیس دانشگاه صنعتى 
اصفهان گفت: بالاترین سرمایه گذارى براى تأمین 
تجهیزات و زیرساخت هاى برگزارى کلاس هاى 
آنلاین و ارتقــاى کیفیت آموزش در دانشــگاه 
صنعتى اصفهان در دوران همه گیرى کووید19 
انجام شده است. دکتر سیدمهدى ابطحى با بیان 
اینکه با هم گرایى بین بخش هاى مختلف دانشگاه، 
در حوزه آموزش شرایط مناسبى فراهم شده است 
افزود: دانشــگاه صنعتى اصفهان تمام بودجه و 
امکانات خود را به کار گرفت تا آموزش دانشجو 
یک روز هم عقب نیفتد. وى با اشاره به مشکلات 
ناشى از شرایط اقتصادى کشورو ناپایدارى قیمت 
ارز، از سازمان امور دانشجویان خواست تا چون 
گذشته، با ابلاغ ردیف هاى بودجه اى براى توسعه 
زیرساخت هاى آموزش مجازى دانشگاه ها کمک 
نماید. رئیس دانشگاه صنعتى اصفهان، از تجربه 
برگزارى آموزش هاى مجازى دانشگاه به عنوان 
یک دستاورد مهم یاد کرد و ادامه داد: واضح است 
کیفیت محتواهاى آموزشى رشد قابل توجهى پیدا 
کرد و ارتباط قوى بین نسلى از استادان جوان با 
استادان با سابقه براى استفاده از ظرفیت فضاى 
مجازى شکل گرفت. ابطحى تصریح کرد: با توجه 
به ظرفیت هاى خوبى که در تجربه آموزش مجازى 
کسب کردیم، مى توانیم شبکه ملى آموزش کشور 
را تقویت کنیم و از آموزش با کیفیت دانشگاه هاى 
کشور به عنوان نقاط قوتمان در ارتباطات علمى با 
کشورهاى فارسى زبان استفاده کنیم. وى توجه 
حوزه بین الملل دانشــگاه صنعتى اصفهان را به 
گردآورى تجربه هاى دانشــگاه هاى برتر دنیا در 
آموزش مجازى و شــیوه برگــزارى آزمون هاى 
سالم، از تلاش هاى قابل توجه این دوران دانست 
و تأکید کرد: نتایج این پژوهش در تدوین برنامه 
مناسب آموزش مجازى این دانشگاه به کار گرفته 
شد و در اختیار سایر دانشگاه هاى کشور نیز قرار 

گرفت.
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یک عضو هیئت علمى 
دانشگاه بین المللى اهل البیت(ع):

امام زمان(عج) با عاشورا
 به عالم معرفى مى شود

[...] با ظهور افــرادى تحت بیرق امام(عج) 
گرد مى آیند که هنوز مسلمان نشده اند.

وى با بیان یکى از تجربه هاى شخصى خود 
در ارتباط بــا اربعین گفت: دو ســال پیش 
در جریــان اربعین در منزل یــک خبرنگار 
صداوســیماى عراق میهمــان بودیم. این 
خبرنگار بــراى ما درباره بانویى فرانســوى 
صحبت کرد کــه در جریان حملــه آمریکا 
به عراق به این کشــور آمده بود و اتفاقاً این 
حضور با اربعین مصادف شده بود. آن گونه که 
خبرنگار عراقى مى گفت این بانوى فرانسوى 
خواسته اى داشــته و در ماجراى اربعین به 
خواسته خویش رســیده بود و همان سال 
که ما میهمان این خبرنــگار عراقى بودیم 
این بانو براى بار دوم به عراق آمده بود تا در 
پیاده روى اربعین حضور داشــته باشد. این 
زن نه مسلمان است و نه شــیعه؛ اما عاشق 
مکتب سیدالشهدا شده اســت. در جریان 
ظهور نیز همین اتفاق تکرار مى شود. بسیارى 
از مردمان زیــر بیرق حضــرت حجت(ع) 
قــرار مى گیرند؛ چراکه از درون نســبت به 
حضرت(عج) تمایل دارند و بعدها آموزه هاى 
حضرت حجت(عج) را شنیده و فرامى گیرند.
مصطفوى تصریح کرد: مفاهیم اســلامى و 
مفاهیمى که در کربلا اتفــاق افتاد باید در 
پیاده روى اربعین به شــکل صحیح به همه 
ملت اســلام برســد، نه تنها ملت مسلمان 
بلکه به همه کسانى که عدالت خواه هستند 
چراکه ایــن عدالت خواهى خــود به نوعى 
آمادگى جهان براى ظهور است. قرآن کریم 
مى فرماید: «لیِقومَ النّاسُ باِلقِسطِ» و هدف 
حضرت حجت(ع) نیز این است که در زمین 
قسط و عدل برپا کند. به عبارت دیگر بعد از 
«ظلمِ سرشــار» در عالم، «عدالتِ سرشار» 

امام عصر(ع) حاکم مى شود.
کارشناس مرکز تخصصى مهدویت ادامه داد: 
نکته اى که در رابطه بــا این حضور میلیونى 
همه آحاد مســلمانان و غیرمســلمانان در 
اربعین وجود دارد این است که باید در این 
رابطه فرهنگ سازى و آسیب شناسى انجام 
شود. همان مســئله اى که امام صادق (ع) 
در رابطه با زائران خانه خــدا فرمودند: «ما 
اکثر الضجیــج و اقلُ الحجیج؛ چــه فراوانند 

ضجه کنندگان و چه اندکند حج گذاران».
 اربعین نیازمند آسیب شناسى است

وى در همیــن رابطه تصریح کــرد: باید در 
جریان این سیل خروشــان اربعین نسبت 
معرفت خود را بــه حضــرت اباعبداله(ع) 
افزایش دهیم. در همــه روایات ما در رابطه 
با زیارت امام معصوم تعبیــر «عارفاًبحَِقّه» 
وجود دارد؛ یعنى آن امتیاز و ثمره شگفتى 
که براى زیارت امام معصوم ذکر شده وقتى 
اســت که ما امام معصوم و بحــث امامت و 
جایگاه امام در عالم هســتى را به درســتى 
بشناسیم و از نظر اعتقادى در این رابطه در 
مرتبه قابل قبولى باشیم؛ چراکه هر انسانى 
به نســبت اعتقاد خود محــک مى خورد و 
هرچه اعتقاد بالاتر و اطاعت از امام بیشــتر 
باشــد، ارزش زیارت ایــن فرد نیــز بالاتر

 مى شود.
عضو هیئت علمى دانشگاه بین المللى اهل 
بیت(ع) در بخش دیگرى از ســخنان خود 
به موضوع آسیب شناســى حماسه اربعین 
اشاره و تصریح کرد: یکى از آسیب هایى که 
در اربعین وجود دارد مربوط به بانوان است. 
در ســال هاى اخیر شــاهد این هستیم که 
حضور بانوان در پیاده روى اربعین پررنگ تر 
شده است. این مسئله به خودى خود آسیب 
نیست؛ اما مسئله آســیب زا این جاست که 
برخــى از بانوان محترم به ایــن نکته توجه 
ندارند که زیارت اربعین یک عمل مستحبى 
است.  در اینکه زیارت اربعین بافضیلت ترین 
عملى است که یک شــیعه مى تواند انجام 
دهد شــکى نیســت و تنها خداوند متعال 
مى داند در هر گام و قدمى که زائر به ســوى 
امام حسین علیه السلام برمى دارد چه میزان 
ثواب براى او نوشته مى شود؛ اما با وجود همه 
این موارد «زیارت اربعین یک عمل مستحبى 
اســت» درحالى که حجاب و رعایت حدود 
شــرعى چه براى بانوان و چه براى برادران

 واجب است.
ادامه دارد

در انتظار منجى

دستگیرى فردى که از داخل زندان حساب مردم را خالى مى کرد!کمبودى در داروهاى وارداتى کرونا نداریم
مهر: سخنگوى جمعیت هلال احمر گفت: بخشى از مسئولیت تأمین داروهاى کرونا بر عهده هلال احمر است و در این بخش هیچ گونه 
کمبودى در تأمین داروها نداریم. محمد نصیرى، با بیان اینکه تاکنون سه نوع داروى مؤثر براى کمک به درمان کرونا وارد شده است افزود: 
منابع مالى واردات داروها نیز موجود است و در حال حاضر داروهاى داروخانه اى کرونا در داروخانه هاى هلال احمر ارائه مى شود. بخشى 
از داروهاى هلال احمر نیز براى مصرف در بیمارستان ها تحویل وزارت بهداشت مى شود و خوشبختانه تاکنون کمبودى در این زمینه نیز 
نداشته ایم. سخنگوى جمعیت هلال احمر تصریح کرد: از کشورهاى متعدد و بسیارى واردات داروهاى این ویروس را داشته ایم و نمى توان 
تنها یک یا چند کشور را در واردات دارو شاخص دانست. تاکنون نیز از کشورهاى اروپایى، آمریکاى جنوبى، کشورهاى آسیایى، چین، 

هند و... نیز سه داروى مطرح کرونا را وارد کرده ایم.

نسل فردا: رئیس پلیس  فتا پایتخت از شناسایى و دســتگیرى فردى خبر داد که با تشکیل باند 9 نفره از داخل زندان آن ها را هدایت 
کرده و از مردم کلاه بردارى مى کرد. سرهنگ داود معظمى گودرزى گفت: یکى از شهروندان به پلیس مراجعه و اظهار داشت شخصى 
ناشناس از شماره اى معلوم با من تماس گرفته و عنوان داشته که شما به علت خوش حســابى در قرعه کشى رادیو جوان برنده کمک 
هزینه عتبات عالیات شده اید و ســپس با فریب درخواست واردکردن کدهایى در دســتگاه عابر بانک را کرد که من با لحظه اى غفلت 
متوجه برداشت وجه از حسابم به میزان یک میلیارد ریال به صورت اینترنتى شدم. با بررسى  مشخص شد متهم یک فرد زندانى بوده و 
از داخل زندان اقدام به تشکیل یک باند کلاه بردارى کرده و علاوه بر فرد مذکور، اقدام به سرقت از حساب بیش از صد نفر دیگر با همین 

روش کرده اند.

ایرناپلاس:  برخى گزارش هاى مردمى از جعل 
و خریدوفروش جواب تســت کرونا از سوى برخى 
آزمایشــگاه ها حکایت دارد. به نظر مى رسد آشفته 
بازار کرونا، آب را براى ماهى گیرى برخى سودجویان 
گل آلود کرده اســت. به این معنى که براساس نیاز 
مراجعه کننده، تست مثبت یا تســت منفى کرونا 
به او تحویــل مى دهند. یکى از شــهروندان درباره 
مشــاهداتش در یک آزمایشــگاه نوشــت: «امروز 
رفتم بیمارســتان آزمایش بدم، دو نفرى که نمونه 
مى گرفتنــد باهم صحبت مى کردند کــه فلانى رو 
مى شناســى تو فلان آزمایشــگاه. گفته اگر جواب 
آزمایش کرونا چه مثبت چــه منفى مى خواى بگو 
برات جور مى کنم. جواب مثبت دو میلیون و منفى، 
یک میلیون. بعد همکارش کاربردهاشو پرسید گفت: 
جواب مثبت براى مرخصى گرفتن و موندن تو خونه 

و منفى براى ارائه به خارج از کشور.»
گزارشى نداشتیم اما این پدیده را رد 

نمى کنیم
دکتــر شــعبان علیــزاده، رئیــس اداره امــور 

آزمایشــگاه هاى دانشــگاه علوم پزشــکى تهران 
درباره خرید جواب تســت کرونا در آزمایشگاه ها به 
ایرناپلاس مى گوید: گزارشى از این موارد نداشتیم 
اما رد نمى کنم که ممکن است چنین موضوعى وجود 
داشته باشد. البته شعبان زاده با بیان اینکه سامانه هاى 
نظارتى در حوزه آزمایشگاه ها وجود دارد که به صورت 
مرتــب و دوره اى آن ها را رصد مى کنــد مى افزاید: 
آزمایشگاه هایى که در حوزه ما تســت کرونا انجام 
مى دهند محدود و بیشتر دولتى هستند، هرگز وارد 
این ماجراها نمى شوند. به اعتقاد علیزاده، ممکن است 
چنین اتفاقاتى توسط آزمایشگاه هایى انجام شود که 
ساختگى باشــند یا اصلاً مجوز نداشته باشند. وى 
مى افزاید: یک سامانه 1590 براى دریافت گزارش ها 
داریم که شکایت ها را مى توان از طریق آن اطلاع داد 
تا بررسى شــود. به هر حال تاکنون گزارش چنین 
مواردى نداشتیم. شعبان زاده معتقد است با شرایط 

کنونى که کارمندان دورکارند و با 50 درصد نیرو کار 
مى کنند خریدوفروش تست براى گرفتن مرخصى 

کمى عجیب است.
سودجویى به بهانه کارآفرینى!

به اعتقاد علیزاده، آنچه باید بیشــتر به آن 
پرداخته شــود، ورود افرادى به این حوزه است که 
آزمایشگاهى نیستند و ممکن است سبب بروز تخلف 
شوند. وى ادامه مى دهد: سامانه هاى متعدد توسط 
بازارهاى کارآفرینى مختلــف و افراد غیرمتخصص 
وارد این حوزه شــدند. این افراد براى منفعت مالى 
وارد این حوزه مى شــوند. آزمایشــگاه، یک ستاد 
فوق العاده دقیق غربالگرى، متعهد بوده و با کارکنانى 
متخصص، ساختارى کاملاً نظام مند دارد و ورود افراد 
غیرمتخصص به هر شکلى باعث مشکل مى شود. وى 
مى افزاید: در حال حاضر ورود استارت آپ ها به این 
حوزه و انجام تست در محل از پاساژ گرفته تا منزل 

یا فرودگاه جاى سؤال دارد. این ها افرادى هستند 
که فقط به بعُد مالى ماجرا مى اندیشند  و آن چرخه اى 
که آزمایشــگاه به آن مسلط اســت را دچار مشکل 
و خدشــه مى کنند. رئیس اداره امور آزمایشگاه ها 
دانشگاه علوم پزشکى تهران تاکید دارد: باید نظارت 
چند لایه اى در این حوزه وجود داشته باشد. یعنى 
برخى از ایــن نظارت ها مى تواند خــارج از معاونت 
درمان باشــد. به طور نمونه، توســط وزارت کار یا 
ارتباطات و با همکارى آن ها انجام شــود تا از ورود 
افراد غیرمتخصص به بهانه مشــاوره و کارآفرینى 
جلوگیرى شــود. این حوزه کاملاً تخصصى است و 
باید نظارت هاى سفت و سختى براى آن وجود داشته 
باشد؛ بنابراین نباید در این حوزه استارت  آپ ها را رها 
کرد. علیزاده به نکته دیگرى هم اشاره مى کند: بهتر 
است نقش آزمایشگاه ها در همه گیرى کرونا پررنگ 
شود. بیماریابى دقیق، مرحله اى حیاتى و مهم است 
که توسط آزمایشگاه ها انجام مى شود. هرچه تست 
بیشترى انجام و آزمایشگاه هاى بیشترى راه اندازى 

شود بیماریابى نیز بیشتر مى شود.

جعل و خریدوفروش تست کرونا؛ سودجویى به بهانه کارآفرینى!

در انتظار منجى

سلامتآموزش

ایسنا: وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به پرسشى درباره بروز برخى مشکلات جسمانى براى دانش آموزان 
در حین استفاده از ابزار هوشمند گفت: پیش  بینى شده آموزش هاى لازم از طریق شبکه شاد و تلویزیون ارائه 
شود؛ ویدئوهایى تولید شده که کمک مى کند نحوه استفاده مناسب تر باشد. هر پدیده جدیدى عوارضى دارد 

که باید بر آن غلبه کنیم. 
محسن حاجى میرزایى در حاشیه «یازدهمین گفت وگوى هفته» که با حضور وزیر بهداشت برگزار شد با بیان 
اینکه همه ما مى دانیم رفتار جامعه تحت تأثیر یادگیرى هاست و هر چه قدر بهبود یابد، رفتار جامعه اصلاح 
خواهد شد، گفت: یک سپاه بزرگ فرهنگى داریم که شامل یک میلیون معلم و 15میلیون دانش آموز مى شود. 
وى افزود: علاوه بر این ارتباط وسیعى با خانواده ها داریم و این ارتباط وسیع مى تواند در خدمت مصونیت بخشى 

و افزایش ظرفیت و توان تاب آورى جامعه در خدمت عزیزان وزارت بهداشت قرار بگیرد.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه همه ما درگیر یک مبارزه سخت هستیم اظهار کرد: وزارت بهداشت در 
خط مقدم این مبارزه قرار دارد و ما به نمایندگى از جامعه بزرگ فرهنگیان از تلاش هاى ارزشمند انجام شده 
تشکر و اعلام آمادگى کرده ایم که مى توانیم از طریق آگاهى دهى، به پیشبرد اهداف کمک کنیم. وى بیان کرد: 

زمینه هاى متنوعى براى همکارى با وزارت بهداشت داریم.

رئیس گروه پاراکلینیک دفتر خدمات تخصصى سازمان بیمه سلامت درباره سهم سازمان هاى بیمه گر در 
پرداخت هزینه تست کرونا، گفت: در صورتى که بیمار از سوى مراکز 16 ساعته  براى انجام تست به آزمایشگاه 
معرفى شود، با پرداخت هزینه 69 هزارتومان مى تواند تست را انجام دهد و مابقى مبلغ نیز توسط بیمه  پرداخت 
مى شود. دکتر سیدسعید انورى، درباره پوشش بیمه اى تست هاى تشخیصى کرونا گفت: در افکار عمومى 
دو تست PCR و سرولوژى براى تشخیص کرونا به کار برده مى شود حال آنکه بر اساس اعلام وزارت بهداشت 
تست سرولوژى داراى کد ستاره دار است؛ این یعنى تســت هاى سرولوژى فاقد پوشش بیمه اى است؛ زیرا 
داراى ارزش تشخیصى در کووید19 نیستند. وى در ادامه تاکید کرد: در تشخیص بیمارى کرونا تست هاى 
سرولوژى نمى توانند تعیین کننده باشند. این تست ها براى اینکه بفهمیم آیا در گذشته فرد به کووید 19 
 PCR مبتلا شده  است یا خیر به کار برده مى شود. آنچه تست قطعى مشخص کننده ابتلا به کروناست، تست
است. براساس پروتکل هاى ابلاغى وزارت بهداشت و همچنین فلوچارت تعیین شده در مورد بیماران بسترى 
و سرپایى تست PCR تحت پوشش بیمه است. وى ادامه داد: بیماران مى توانند با برقرارى تماس با سامانه 
4030 به مراکزى که وزارت بهداشــت براى مراجعه معرفى مى کند، بروند؛ این مراکز هم شامل مراکز 16 
ساعته و هم مراکز تخصصى مى شود که براى پذیرش مبتلایان احتمالى کووید 19 در نظر گرفته شده است.

وزیر آموزش و پرورش خبر داد:
آموزش نحوه استفاده از ابزار هوشمند به دانش آموزها

رئیس گروه پاراکلینیک دفتر خدمات تخصصى سازمان بیمه سلامت:
تست کرونا در چه شرایطى تحت پوشش بیمه است؟

عکس خبر 

 کمبود پیست موتور سوارى در شهر تهران برخى از خیابان هاى جنوب 
تهران را تبدیل به مکانى براى انجام حرکات نمایشى کرده است. بررسى هاى 
روان شناسى روى افرادى که از موتور به عنوان یک وسیله ابزارى خطرناك 
استفاده مى کرده اند، نشان داده است که این افراد فقط براى جلب توجه 
دیگران و از روى غرور و براى نشان دادن مهارت رانندگى خود اقدام به چنین 
کارى مى کنند. براى این افراد اصلاً مهم نیست که جریمه تک چرخ موتور براى 
آن ها منظور شود؛ مهم این است که دیده شوند و به اصطلاح مهارت رانندگى 
خود را به رخ دیگران بکشند. 
حسن شیروانى/ ایرنا

حرکات نمایشى با موتورسیکلت؛ تفریحى خطرناك


